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 PROTOKÓŁ Nr 69/2023 
LXIX sesji Rady Osiedla Krzyżowniki-Smochowice 

z 4 września 2023 r. 
Miejsce obrad – Filia nr 16 Biblioteki Raczyńskich przy ulicy Muszkowskiej 1a 

  
1. Otwarcie sesji, powołanie protokolanta, przedstawienie porządku obrad. 
Sesja rozpoczęła się o godz. 19:14. Sesję otworzył i przewodniczył obradom Przewodniczący 
Rady Osiedla p. Przemysław Polcyn. Przewodniczący Rady powitał zebranych, stwierdził 
obecność 8 radnych. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Na protokolanta 
powołano p. Sulisławę Głodowską, pracownika Oddziału Obsługi Północ Wydziału Wspierania 
Jednostek Pomocniczych Miasta. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad, który stanowi załącznik nr 2 
do protokołu. 
 
2. Oświadczenia. 
Brak. 
 
3. Komunikaty. 
Przewodniczący Rady poinformował, że: 
 kolejne sesje planowane są na 11 września i na 2 października, 
 w dniu 18 sierpnia wyłożono protokół z sesji z dnia 7 sierpnia. 
Przewodniczący Rady przedstawił także harmonogram prac nad Poznańskim Budżetem 
Obywatelskim 2024. 
 
4. Informacje Komisji działających przy Radzie Osiedla. 
Przewodniczący Komisji Planowania, Porządku i Bezpieczeństwa p. Witold Puchalski 
poinformował, że: 
 na bieżąco odbywały się spotkania ze Strażą Miejską, 
 pojawiła się odpowiedź z Zarządu Dróg Miejskich dotycząca napraw na dróg na terenie Osiedla. 
 
5. Informacje Zespołu redakcyjnego „Nasze Krzyżowniki–Smochowice”. 
Przewodniczący Zarządu p. W. Puchalski poinformował, że na kolejnej sesji zostanie podany 
dokładny termin przekazania materiałów do kolejnego numeru gazetki. 
 
6. Sprawozdanie Zarządu z wydanych opinii i rozpatrzonych spraw w związku 

z upoważnieniem Zarządu Osiedla wyrażonym w uchwale nr II/6/VIII/2019 Rady Osiedla 
oraz przedstawienie bieżącej informacji z prac Zarządu w okresie między sesjami Rady. 

Przewodniczący Zarządu poinformował, że otrzymano odpowiedź z Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami, że właścicielem działki przy ulicy Kościerzyńskiej jest Miasto Poznań. 
Następnie poinformował o piśmie wystosowanym do Agencji Mienia Wojskowego w sprawie 
zabezpieczenia działki po dawnej strzelnicy przy ulicach Prusimskiej/Przytocznej o oznaczeniach 
geodezyjnych obr. Ławica ark. 01 dz. 25/1. Oznajmił także, że kontaktował się z nim dziennikarz  
w sprawie poidełek przy Jeziorze Kierskim.  
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zmianę przeznaczenia 

środków celowych naliczonych dla Osiedla na 2023 rok, ujętych w planie finansowym 
Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 14.  

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i wobec braku uwag zarządził głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. Wyniki: 
- za – 8, 
- przeciw – 0, 
- wstrzymało się – 0. 
Uchwała nr LXIX/227/VIII/2023 stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania projektów zgłoszonych  

do Poznańskiego Budżetu Obywatelskiego 2024. 
Punkt wycofany z porządku obrad. 
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania propozycji podziału Osiedla 

Krzyżowniki-Smochowice na okręgi i obwody głosowania w wyborach do rady osiedla.  
Punkt wycofany z porządku obrad. 
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stanowiska Rady Osiedla dotyczącego 

projektu uchwały Rady Miasta Poznania w sprawie szczegółowych zasad naliczania 
środków budżetowych dla osiedli.  

Punkt wycofany z porządku obrad. 
 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniosku do Zarządu Dróg Miejskich  

o dokonanie zmian w planie finansowym na 2023 r.  
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i wobec braku uwag zarządził głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. Wyniki: 
- za – 8, 
- przeciw – 0, 
- wstrzymało się – 0. 
Uchwała nr LXIX/228/VIII/2023 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
12. Wolne głosy i wnioski. 
Przewodniczący Zarządu zabrał głos w sprawie montażu urządzeń na placu zabaw przy ulicy 
Architektów. Przy okazji wspomniał, że rozpoczęto inwestycję drogową na powyższej ulicy. 
Przedstawił także projekt współpracy z fundacją Barak Kultury przy organizacji festiwalu pod 
nazwą „Rusałka jezioro, które łączy”. Zaprosił do udziału w tym wydarzeniu.  
Przewodniczący Rady powrócił do tematu PBO 2024. Powiedział, że mieszkaniec zgłosił projekt, 
który pokrywa się z działaniami Rady na wskazanym terenie. W związku z tym Przewodniczący 
Rady wyraził wątpliwość czy taki projekt PBO jest zasadny. Zwrócił także uwagę na fakt, że Rada 
jako zarządca tego terenu nie została zapytana o zdanie w tym zakresie. Następnie poinformował, 
że projekty uchwał dotyczące podziału Osiedla na okręgi i obwody do głosowania w wyborach  
do rady osiedla oraz w sprawie szczegółowych zasad naliczania środków budżetowych dla osiedli, 
wymagają głębszej analizy pod względem formalno-prawnym i z tego powodu będą omawiana  
na kolejnej sesji.  
Głos zabrał p. Henryk Lubawy. Zapytał co się stało z tablicą historyczną znajdującą się Parku 
Leśnym. 
Przewodniczący Zarządu odpowiedział, że tablica była w złym stanie i została zabezpieczona 
przez leśniczego.  
Następnie p. H. Lubawy poruszył sprawę dostępu do Parku Leśnego przez furtkę i bramę. 
Stwierdził, że obce osoby nie są zorientowane, że teren ten jest ogólnodostępny i można tam 
wejść. 
Przewodniczący Zarządu odpowiedział, że brama została postawiona jako zabezpieczenie terenu. 
Zadeklarował, że porozmawia z leśniczym na ten temat.  
 
13. Zakończenie sesji. 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady o godz. 19:45 zamknął LXVIII sesję 
Rady Osiedla Krzyżowniki-Smochowice. 
 
 
 
Protokolant        Przewodniczący Rady Osiedla 
 
 

Sulisława Głodowska       Przemysław Polcyn 


